



SUPREME COURT OF CANADA

BULLETIN OF PROCEEDINGS

This Bulletin is published at the direction of the Registrar and is for general information only. It is not to be used as evidence of its content, which, if required, should be proved by Certificate of the Registrar under the Seal of the Court. While every effort is made to ensure accuracy, no responsibility is assumed for errors or omissions.

During Court sessions, the Bulletin is usually issued weekly.

To get copies of any document referred to in the Bulletin please click on this link: <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-eng.aspx>.

Please consult the Supreme Court of Canada website at www.scc-csc.ca for more information.

COUR SUPRÊME DU CANADA

BULLETIN DES PROCÉDURES

Ce Bulletin, publié sous l'autorité du registraire, ne vise qu'à fournir des renseignements d'ordre général. Il ne peut servir de preuve de son contenu. Celle-ci s'établit par un certificat du registraire donné sous le sceau de la Cour. Rien n'est négligé pour assurer l'exactitude du contenu, mais la Cour décline toute responsabilité pour les erreurs ou omissions.

Le Bulletin paraît en principe toutes les semaines pendant les sessions de la Cour.

Pour obtenir des copies de tout document mentionné dans le bulletin, veuillez cliquer sur ce lien : <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-fra.aspx>.

Pour de plus amples informations, veuillez consulter le site Web de la Cour suprême du Canada à l'adresse suivante : www.scc-csc.ca

May 22, 2026

1 - 9

Le 22 mai 2026

Contents
Table des matières

Judgments on leave applications / Jugements sur demandes d'autorisation	1
Appeals heard since the last issue and disposition / Appels entendus depuis la dernière parution et résultat	6
Pronouncements of reserved appeals / Jugements rendus sur les appels en délibéré.....	9

NOTICE

Case summaries included in the Bulletin are prepared by the Office of the Registrar of the Supreme Court of Canada (Law Branch) for information purposes only.

AVIS

Les résumés des causes publiés dans le bulletin sont préparés par le Bureau du registraire (Direction générale du droit) uniquement à titre d'information.

**Judgments on leave applications /
Jugements sur demandes d'autorisation**

May 22, 2026

GRANTED

William McCormack v. Bryce Evans, Cam Durham, Kim Derry, Toronto Police Services Board, and Former Chief of Police Julian Fantino (Ont.) (Civil) (By Leave) ([42170](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-23-CV-0948, 2025 ONCA 767, dated November 13, 2025, is granted. The schedule to serve and file appeal documents will be established by the Registrar.

Ontario Securities Commission v. Binance Holdings Limited (Ont.) (Civil) (By Leave) ([42156](#))

The motion to strike filed by the respondent is granted. The letter included at Tab 4A of the application for leave to appeal from the Executive Director, Enforcement, of the Autorité des marchés financiers, and the sentence at paragraph 31 of the applicant's Memorandum of Argument stating "Included in this application is a letter of support from the Autorité des marchés financiers (AMF) expressing the AMF's concern that the Court of Appeal's approach to the relevance threshold would impede its ability to conduct effective and timely regulatory investigations," are struck from the record for failure to comply with Rule 56(a) of the *Rules of the Supreme Court of Canada*. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-24-CV-0977, 2025 ONCA 751, dated November 6, 2025, is granted with costs in the cause. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

Chief Gold Commissioner of British Columbia, Lieutenant Governor in Council of British Columbia, Attorney General of British Columbia, and His Majesty the King in Right of British Columbia, as represented by the Chief Gold Commissioner v. Sm'ooygit Nees Hiwaas, also known as Matthew Hill, on behalf of the Smgyigyem Gitxaala, and Gitxaala Nation, Ehattesaht First Nation and Chief Simon John in his capacity as Chief of the Ehattesaht First Nation on behalf of all members of the Ehattesaht First Nation, Privateer Gold Ltd., Calvin Manahan, Andre Lyons, and Crystal Forest Ltd. (B.C.) (Civil) (By Leave) ([42200](#))

The motion for an extension of time to serve and file the motion for leave to intervene is dismissed. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Numbers CA49428, CA49430, 2025 BCCA 430, dated December 5, 2025, is granted. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

His Majesty the King in Right of Canada v. Kien Trung Pham (B.C.) (Criminal) (By Leave) ([42101](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Numbers CA49722 and CA49740, 2025 BCCA 324, dated September 17, 2025, is granted. The schedule to serve and file appeal documents will be established by the Registrar.

DISMISSED

Lyle Howe v. Nova Scotia Barristers' Society and Attorney General of Nova Scotia (N.S.) (Civil) (By Leave) ([41982](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Nova Scotia Court of Appeal, Number CA533958, 2025 NSCA 62, dated July 31, 2025, is dismissed with costs to the respondent, Nova Scotia Barristers' Society.

Alexandre Gagné v. His Majesty the King (Que.) (Criminal) (By Leave) ([42059](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-10-004099-243, 2025 QCCA 1045, dated August 26, 2025, is dismissed.

Hans Shelso v. Organisme d'autoréglementation du courtage immobilier du Québec, Licence Issue and Maintenance Committee and Éliza Rossi (Que.) (Civil) (By Leave) ([41967](#))

The motion to add Hans Shelso as an applicant in respect of the application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030668-230, 2025 QCCA 666, dated May 29, 2025, is dismissed.

Sybil Hogg v. Registration Appeal Committee and College of Paramedics of Nova Scotia (N.S.) (Civil) (By Leave) ([42000](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Nova Scotia Court of Appeal, Number CA 537809, 2025 NSCA 50, dated June 20, 2025, is dismissed with costs to the respondent, the College of Paramedics of Nova Scotia.

Marcy David, Brenda Brooks and Andrew Balodis v. Maple Leaf Foods Inc. (Ont.) (Civil) (By Leave) ([42198](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-24-CV-1333, 2025 ONCA 830, dated December 3, 2025, is dismissed with costs.

Raphaël Cusson v. His Majesty the King (Que.) (Criminal) (By Leave) ([42046](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-10-700236-258, 2025 QCCA 863, dated July 9, 2025, is dismissed.

Steve Poitras v. Université Laval and Commission d'accès à l'information du Québec (Que.) (Civil) (By Leave) ([41964](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-700154-252, 2025 QCCA 762, dated June 2, 2025, is dismissed.

Chantal Paré v. Conseil de la magistrature du Québec and Mathieu Guay-Toussaint (Que.) (Civil) (By Leave) ([42007](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010725-247, 2025 QCCA 840, dated July 2, 2025, is dismissed.

Le 22 mai 2026

ACCORDÉES

William McCormack c. Bryce Evans, Cam Durham, Kim Derry, Toronto Police Services Board, et ancien chef de police Julian Fantino (Ont.) (Civile) (Autorisation) ([42170](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-23-CV-0948, 2025 ONCA 767, daté du 13 novembre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Commission des valeurs mobilières de l'Ontario c. Binance Holdings Limited (Ont.) (Civile) (Autorisation) ([42156](#))

La requête en radiation déposée par l'intimée est accueillie. La lettre incluse à l'onglet 4A de la demande d'autorisation d'appel, provenant du directeur exécutif, Application de la loi, de l'Autorité des marchés financiers, ainsi que la phrase au paragraphe 31 du mémoire de la demanderesse affirmant que « La présente demande comprend une lettre d'appui de l'Autorité des marchés financiers (AMF) exprimant la préoccupation de l'AMF selon laquelle l'approche adoptée par la Cour d'appel quant au critère de pertinence nuirait à sa capacité de mener des enquêtes réglementaires efficaces et diligentes », sont radiées du dossier pour non-conformité à la règle 56a) des *Règles de la Cour suprême du Canada*. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-24-CV-0977, 2025 ONCA 751, daté du 6 novembre 2025, est accueillie avec dépens selon l'issue de la cause. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Chief Gold Commissioner of British Columbia, lieutenant gouverneur en conseil de la Colombie-Britannique, procureur général de la Colombie-Britannique et Sa Majesté le Roi du chef de la Colombie-Britannique, représenté par Chief Gold Commissioner c. Sm'oooygit Nees Hiwaas, alias Matthew Hill, au nom des Smgyigyem Gitxaala, et Gitxaala Nation, Ehattesaht First Nation et chef Simon John en sa qualité de chef de la Ehattesaht First Nation au nom de tous les membres de la Ehattesaht First Nation, Privateer Gold Ltd., Calvin Manahan, Andre Lyons, et Crystal Forest Ltd. (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([42200](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la requête pour permission d'intervenir est rejetée. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéros CA49428, CA49430, 2025 BCCA 430, daté du 5 décembre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Sa Majesté le Roi du chef du Canada c. Kien Trung Pham (C.-B.) (Criminelle) (Autorisation) ([42101](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéros CA49722 et CA49740, 2025 BCCA 324, daté du 17 septembre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

REJETÉES

Lyle Howe c. Le Barreau de la Nouvelle-Écosse et procureur général de la Nouvelle-Écosse (N.-É.) (Civile) (Autorisation) ([41982](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Nouvelle-Écosse, numéro CA533958, 2025 NSCA 62, daté du 31 juillet 2025, est rejetée avec dépens en faveur de l'intimé le Barreau de la Nouvelle-Écosse.

Alexandre Gagné c. Sa Majesté le Roi (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([42059](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-10-004099-243, 2025 QCCA 1045, daté du 26 août 2025, est rejetée.

Hans Shelso c. Organisme d'autoréglementation du courtage immobilier du Québec, Comité de délivrance et de maintien des permis et Éliza Rossi (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41967](#))

La requête visant à ajouter Hans Shelso à titre de demandeur relativement à la demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030668-230, 2025 QCCA 666, daté du 29 mai 2025, est rejetée.

Sybil Hogg c. Registration Appeal Committee et College of Paramedics of Nova Scotia (N.-É.) (Civile) (Autorisation) ([42000](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Nouvelle-Écosse, numéro CA 537809, 2025 NSCA 50, daté du 20 juin 2025, est rejetée avec dépens en faveur de l'intimé, College of Paramedics of Nova Scotia.

Marcy David, Brenda Brooks et Andrew Balodis c. Aliments Maple Leaf Inc. (Ont.) (Civile) (Autorisation) ([42198](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-24-CV-1333, 2025 ONCA 830, daté du 3 décembre 2025, est rejetée avec dépens.

Raphaël Cusson c. Sa Majesté le Roi (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([42046](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-10-700236-258, 2025 QCCA 863, daté du 9 juillet 2025, est rejetée.

Steve Poitras c. Université Laval et Commission d'accès à l'information du Québec (Qc) (Civile)
(Autorisation) ([41964](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-700154-252, 2025 QCCA 762, daté du 2 juin 2025, est rejetée.

Chantal Paré c. Conseil de la magistrature du Québec et Mathieu Guay-Toussaint (Qc) (Civile)
(Autorisation) ([42007](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010725-247, 2025 QCCA 840, daté du 2 juillet 2025, est rejetée.

**Appeals heard since the last issue and disposition /
Appels entendus depuis la dernière parution et résultat**

May 19, 2026

His Majesty the King v. Terrell Burke-Whittaker (Ont.) (Criminal) (By Leave) ([41786](#))

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

DISMISSED, with reasons to follow

May 20, 2026

Richard Leonard Walker v. His Majesty the King (Alta.) (Criminal) (By Leave) ([41703](#))

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

RESERVED

May 21, 2026

Bevin Kerry Degale v. His Majesty the King (Ont.) (Criminal) (As of Right) ([41525](#))

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

RESERVED

Dillon Ricky Whitehawk v. His Majesty the King (Sask.) (Criminal) (As of Right) ([42096](#))
2026 SCC 17

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

DISMISSED

May 22, 2026

Jordan Bilinski v. His Majesty the King (Alta.) (Criminal) (As of Right/By Leave) ([42030](#))

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

RESERVED

Le 19 mai 2026

Sa Majesté le Roi c. Terrell Burke-Whittaker (Ont.) (Criminelle) (Autorisation) ([41786](#))

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

REJETÉ, avec motifs à suivre

Le 20 mai 2026

Richard Leonard Walker c. Sa Majesté le Roi (Alb.) (Criminelle) (Autorisation) ([41703](#))

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

EN DÉLIBÉRÉ

Le 21 mai 2026

Bevin Kerry Degale c. Sa Majesté le Roi (Ont.) (Criminelle) (De plein droit) ([41525](#))

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

EN DÉLIBÉRÉ

Dillon Ricky Whitehawk c. Sa Majesté le Roi (Sask.) (Criminelle) (De plein droit) ([42096](#))
2026 CSC 17

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

REJETÉ

Le 22 mai 2026

Jordan Bilinski c. Sa Majesté le Roi (Alb.) (Criminelle) (De plein droit/Autorisation) ([42030](#))

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

EN DÉLIBÉRÉ

**Pronouncements of reserved appeals /
Jugements rendus sur les appels en délibéré**

May 22, 2026

**41567 His Majesty The King v. Dylon Saddleback (Alta.)
2026 SCC 18**

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Edmonton), Number 2303-0044A, 2024 ABCA 352, dated November 1, 2024, heard on November 12, 2025, is dismissed without costs. Côté J. dissents.

[LINK TO REASONS](#)

Le 22 mai 2026

**41567 Sa Majesté le Roi c. Dylon Saddleback (Alb.)
2026 CSC 18**

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin et Moreau

L’appel interjeté contre l’arrêt de la Cour d’appel de l’Alberta (Edmonton), numéro 2303-0044A, 2024 ABCA 352, daté du 1^{er} novembre 2024, entendu le 12 novembre 2025, est rejeté sans dépens. La juge Côté est dissidente.

[LIEN VERS LES MOTIFS](#)

- 2025 -

OCTOBER – OCTOBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	YK 2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	H 13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

NOVEMBER – NOVEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	3	4	5	6	7	8
9	10	H 11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23						
30	24	25	26	27	28	29

DECEMBER – DÉCEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	H 25	H 26	27
28	29	30	31			

- 2026 -

JANUARY – JANVIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
				H 1	2	3
4	5	6	7	8	9	10
11	12	13	14	15	16	17
18	19	20	21	22	23	24
25	26	27	28	29	30	31

FEBRUARY – FÉVRIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28

MARCH – MARS						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	NR 21
22	23	24	25	26	27	28
29	30	31				

APRIL – AVRIL						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	2	H 3	4
5	H 6	7	8	9	OR 10	OR 11
OR 12	OR 13	14	15	16	17	18
19	RV 20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30		

MAY – MAI						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	H 18	19	20	21	22	23
24						
31	25	26	27	28	29	30

JUNE – JUIN						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	25	26	27
28	29	30				

JULY – JUILLET						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			H 1	2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

AUGUST – AOÛT						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	H 3	4	5	6	7	8
9	10	11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23	24					
30	31	25	26	27	28	29

SEPTEMBER – SEPTEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
		1	2	3	4	5
6	H 7	8	9	10	11	RH 12
RH 13	14	15	16	17	18	19
20	YK 21	22	23	24	25	26
27	28	29	H 30			

Sitting of the Court /
Séance de la Cour

Court conference /
Conférence de la Cour

Holiday / Jour férié

CC
H

18 sitting weeks / semaines séances de la Cour

87 sitting days / journées séances de la Cour

9 Court conference days /
jours de conférence de la Cour

3 holidays during sitting days /
jours fériés durant les séances

Rosh Hashanah / Nouvel An juif

Yom Kippur / Yom Kippour

Orthodox Easter / Pâques orthodoxe

Naw-Rûz

Ridván

RH

YK

OR

NR

RV